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EXISTs årsberetning ved generalforsamlingen juni 2025. 
 
Det seneste år har været et særligt år af flere grunde.  
Her er fem af dem: 
 

1. I starten af april havde vi besøg fra Nigeria af fire personer, som vi arbejder tæt sammen 
med i arbejdet med at stoppe menneskehandel. De fire personer var  

• Anne Abok, International Director of MeCAHT  

• Bulus Gwashi, bestyrelsesmedlem i MeCAHT  

• James Ikape, Executive Director af MeCAHT 

• Fula Bulus, leder af safehouset Greater Love Lighthouse.  
Det var fantastisk at få mulighed for at bygge tættere relationer til samarbejdspartnerne i 
Nigeria.  
Mens de var i Danmark, havde vi et velbesøgt arrangement på Cinemateket, hvor vi viste 
filmen ”i Wish I Knew” med efterfølgende debat. I debatten deltog den danske ambassadør 
i Nigeria, Jens Ole Bach Hansen. Efterfølgende var der reception med fokus på vidensdeling 
og netværk. Denne oplevelse styrker samarbejdet mellem Nigeria og Danmark. 
 

2. En anden årsag er, at der i Nigeria har været en samling hos den danske ambassadør. 
Ambassadøren var vært i hans private bolig, hvor han inviterede repræsentanter fra 
regeringen, afrikanske og europæiske ambassadører, ledere fra NGO´er og kvinder fra 
safehouses. I den forbindelse medvirkede også kunstner Benjamin Abana, der udstillede 
malerier. 
 

3. Vi har styrket relationen til Rotary. Ikke mindst med deres ungdomsorganisation Rotaract. 
De har selv sat et initiativ i gang, hvor de i samarbejde med EXIST vil lave en plan for at 
hjælpe flere kvinder i Nigeria videre fra Safehousene. Rotaract støtter også med  
finansiering til dette projekt. 
 

4. Det har i flere år været samlinger i Nigeria for kristne og muslimske ledere, der samarbejder 
for at stoppe menneskehandel. Dette arbejde har overtid mistet momentum. Men det 
seneste år er der igen kommet et godt samarbejde op at køre. Lederne har lavet 
handlingsplaner og sætter igen handling bag de gode ambitioner. 
 

5. Det sidste punkt jeg vil fremhæve, handler om dynamikken i bestyrelsen. Siden EXIST blev 
startet i 2018, har bestyrelsen primært bestået af folk, der havde relation til Karin. Alle 
trådte ind i bestyrelsen med et ønske om at støtte Karins gode initiativ. Det seneste år har vi 
haft David Zepernick og Mayada Mohamedani med som observatører. Her til 
generalforsamlingen har de begge sagt ja til at træde ind i bestyrelsen. For dem begge 
gælder det, at det primært er sagen, der motiverer dem.  
 



 

 

Selvom der er meget at glæde sig over, er der også udfordringer at arbejde med.  
Tre vigtige udfordringer, som vi har fokus på i bestyrelsen: 
 

1. Der er ikke mange kvinderne på gaden at komme i kontakt med. De få kvinder er desværre 
ikke et udtryk for, at der er færre handlede kvinder i Danmark. Det er mere et udtryk for, at 
flere kunder finder kvinderne på nettet. Dette er en udfordring for en natcafé, der opsøger 
kvinderne på gaden. 
 

2. Vi glæde os over, at EXIST er blevet §8A godkendt. Men det kræver også, at vi fortsat har 
300 medlemmer og 100 gavegivere á min. 200 kr. Vi ligger over grænsen, men der er altid 
medlemmer og givere, der siver. Så det er et løbende arbejde og en udfordring at få 
medlemmer og gavegivere nok.  
 

3. EXIST har den åbenlyse svaghed, at meget er bygget op omkring Karin Kjærgaards evner og 
relationer. Bestyrelsen vil fortsat arbejde med, at EXISTs arbejde er langsigtet og ikke bliver 
for personafhængig. 
 

Til slut er der at sige, at EXIST kører stabilt. Vi kører fortsat en konservativ økonomi, hvor vi ikke 
budgetterer med penge, som vi ikke har fået lovning på. Aktiviteten er høj og organisationen er i 
udvikling. 
 
Tak til Karin. Tak til alle de frivillige. Tak til bestyrelsen for et godt og vigtigt arbejde. 
 
 
Juni 2025. 
 
 
 
Christian Callesen, bestyrelsesformand i EXIST 
 
 
 
 
 
 
 


